
 

 

 

 

 

ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ  
 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς: Υπουργείο Εξωτερικών                                                                                           Αθήνα, 3 / 5 / 2022 

Θέμα: Κύρωση Μνημονίων με τη Δημοκρατία της Βόρειας Μακεδονίας 
 

Κύριε Υπουργέ, 

Πριν από λίγους μήνες συμπληρώθηκαν τρία χρόνια από την Κύρωση της Συμφωνίας των Πρεσπών. 

Συμφωνία για την οποία ορθώς τότε το Κίνημα Αλλαγής είχε εκφράσει έντονες επιφυλάξεις.  

Σήμερα όμως, όπως η ίδια η Κυβέρνησή σας έχει επανειλημμένα υποστηρίξει, η εν λόγω Συμφωνία πρέπει 

“να τηρηθεί και να τιμηθεί” από την Ελλάδα. Κατά το διαρρεύσαν από την κύρωση της Συμφωνίας χρονικό 

διάστημα, η Κυβέρνηση της χώρας μας όχι μόνο δεν ελέγχει την Βόρεια Μακεδονία για την ορθή εφαρμογή 

της συμφωνίας, αλλά αρνείται πεισματικά να φέρει προς κύρωση και τα συμφωνηθέντα Μνημόνια 

Συνεργασίας μεταξύ των δύο χωρών, φοβούμενη τις αντιδράσεις σημαντικής μερίδας βουλευτών της 

πλειοψηφίας.  

Πρόκειται συγκεκριμένα για τα τα εξής, ήδη κατατεθέντα προς ψήφιση στη Βουλή Μνημόνια, υπό μορφή 

αντίστοιχων νομοσχεδίων: 

α) «Κύρωση Μνημονίου Κατανόησης μεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας και της 

Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Βόρειας Μακεδονίας για την ίδρυση Συντονιστικής Επιτροπής για την 

Οικονομική Συνεργασία», και β) «Κύρωση της Τεχνικής Διευθέτησης μεταξύ του Υπουργείου Εθνικής 

Άμυνας της Ελληνικής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας της Δημοκρατίας της Βόρειας Μακεδονίας 

σχετικά με την Εναέρια Αστυνόμευση του FIR των Σκοπίων (LWSS)» (κατατεθειμένα στις 15-9-2020), και  

γ) «Κύρωση του Μνημονίου Συνεργασίας μεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δημοκρατίας 

και της Γραμματείας Ευρωπαϊκών Υποθέσεων της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Βόρειας Μακεδονίας 

για την Επιτάχυνση της Διαδικασίας Ένταξης της Δημοκρατίας της Βόρειας Μακεδονίας στην Ευρωπαϊκή 

Ένωση» (κατατεθειμένο στις 14/9/2020)  

Δεδομένου ότι «οι συμφωνίες αφορούν κράτη και όχι κυβερνήσεις» όπως δήλωσε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός 

Δεδομένου ότι ο Ύπατος Εκπρόσωπος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δήλωσε πρόσφατα πως “Θα πρέπει να 

ξεκινήσουμε τις ενταξιακές διαπραγματεύσεις με τη Βόρεια Μακεδονία και την Αλβανία το συντομότερο 

δυνατόν και ελπίζω ότι αυτό θα είναι εφικτό στην επόμενη διακυβερνητική διάσκεψη», εκφράζοντας έτσι το 

ενδιαφέρον ΕΕ και ΝΑΤΟ, ειδικά μετά τις τελευταίες εξελίξεις στην Ουκρανία, για έναρξη της 

διαπραγματευτικής διαδικασίας ένταξης στην Ε.Ε. της Βόρειας Μακεδονίας και της Αλβανίας  

Ερωτάται ο Υπουργός 

1) Πότε προτίθεται να εισαγάγει στην αρμόδια Επιτροπή και στην Ολομέλεια προς κύρωση τα 

προαναφερθέντα Μνημόνια με τη Βόρεια Μακεδονία; 

2) Ποιοι μηχανισμοί παρακολούθησης της εφαρμογής της συμφωνίας με την Βόρεια Μακεδονία λειτουργούν 

και ποια τα αποτελέσματά τους;  

   Ο ερωτών βουλευτής 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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                                                                                                                             Γιώργος Καμίνης 

 




